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Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 

Sak 14/2023 
Møtedato: 26. januar 2023 

Saksbehandler: Bente Hayes 

Divisjon/fellesfunksjon:  

Sakstype: ☐ Beslutningssak 

☒ Orienteringssak 

☐ Temasak 

Offentlighetsvurdering: ☒ Offentlig sak 

☐ Unntatt offentlighet etter §__ 

Tidligere behandlet i styret/saks-nr.:  

 

Orientering fra administrerende direktør 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

Vadsø, 19. januar 2023  

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 
håndterer per 17.01.2023. 
 
KOFA-saker:  

Anskaffelse   Tvistetema   Status   

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Telemark HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 21.12.22. Gebyrvedtak på 7 % 
av anskaffelsens verdi.   

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Vestfold HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 21.12.22. Gebyrvedtak på 7 % 
av anskaffelsens verdi.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av mange helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 20.12.22. Ikke brudd på 
anskaffelsesregelverket.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helgelandssykehuset HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 21.12.22. Gebyrvedtak på 8 % 
av anskaffelsens verdi.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Bergen HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 21.12.22. Gebyrvedtak på 7 % 
av anskaffelsens verdi.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av mange helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 20.12.22. Ikke brudd på 
anskaffelsesregelverket.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Stavanger HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Avgjort 21.12.22. Gebyrvedtak på 7 % 
av anskaffelsens verdi.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt av mange 
helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar og 
merknader sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av UNN HF 

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 
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Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av OUS HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Bergen HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Østfold HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av OUS HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset Østfold 
HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset Østfold 
HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Vestfold HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Helse Midt-Norge 
RHF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Telemark HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av 
Helgelandssykehuset HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   
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Lokal avtale om pasientreiser 
med stor bil – OUS HF 

Påstand om avvisning, samt 
brudd på 
avklaringsadgangen. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler - avrop 
foretatt av Helse Førde HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar under 

utarbeidelse. 

 

Rettslige prosesser:   

Anskaffelse   Tvistetema   Status   

Nasjonale avtale på 
ambulansebiler kategori C 
 

Krav om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
som følge av brudd på 
anskaffelsesreglene. 
 

Saken er berammet for behandling hos 
Indre og Østre Finnmark tingrett 20.-
22. juni 2023. 

Nasjonal rammeavtale på 
antigen-hurtigtester 
SARSCoV-2 (Covid-19) 

Begjæring om midlertidig 
forføyning for å stanse 
kontraktsinngåelsen. 
Anførsel om at flere 
tilbydere skal avvises fra 
konkurransen.  
 

Saken ble behandlet av Østre 
Innlandet tingrett 16. januar 2023. 
Avventer kjennelse.  

 
 

2. Mottak og utvikling av kategoriplaner  
Kategoriprogrammet er i avslutningsfasen for de to kategoripilotene HR og medisinske forbruksvarer 

(MFV). Administrerende direktør tar sikte på å legge frem sak om godkjennelse av disse to 

kategoriplanene i styremøtet i mars. 

I tråd med orienteringen i styresak 85/2022 “Mottak, implementering og videreutvikling av 

kategoriplaner”, har administrasjonen startet et arbeid for å forberede organisasjonen på mottak, 

implementering og videre utvikling av kategoriplanene. Slik det fremgår av nevnte sak, innebærer 

dette også å vurdere de organisatoriske forutsetningene som må være til stede for at 

implementering og videreutvikling kan skje på best mulig måte. 

Det vil bli gitt en muntlig orientering om dette arbeidet i styremøtet nå i januar. 

 

3. Justering av fremdriftsplan og aktiviteter i kategoriprogrammet 
Administrerende direktør ser det av både kapasitets- og budsjetthensyn nødvendig å re-planlegge 

fremdrift og aktiviteter i kategoriprogrammet for 2023. Programstyret, hvor alle RHF-ene er 

representert, vil få en sak om dette til sitt møte 2. februar. Styret vil få en egen sak til sitt møte 17. 

februar.    
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4. Sykehusinnkjøp deltok på nordisk møte mellom 

beslutningstakerne for innføring av nye legemidler  
I begynnelsen av januar møttes medlemmer fra Medisinrådet i Danmark, Beslutningsforum i Norge, 

NT-rådet i Sverige og representanter fra Island for å diskutere utfordringer ifm. innføring av nye 

legemidler og utviklet samarbeid mellom landenes beslutningsfunksjoner. Det var enighet om at 

samarbeid på tvers av landegrensene kan bidra til bedre forhold for rask og lik tilgang til nye og 

kostnadseffektive medisiner. 

Sykehusinnkjøp HF deltok på møtet og presenterte sine erfaringer med felles nordisk forhandling og 

arbeidet som gjøres i Nordisk legemiddelforum.  

 

5. Universell utforming på nett 
Innen 1. februar må alle offentlige virksomheter, inkludert Sykehusinnkjøp HF, ha på plass en 

tilgjengelighetserklæring1 på sine nettsider. Digitaliseringsdirektoratet har ansvar for å følge opp 

forskrift om universell utforming av informasjons- og kommunikasjonsteknologiske (IKT)-løsninger, 

og har etablert et tilsyn for å følge dette opp. Tilgjengelighetserklæring er en egendeklarasjon som 

omhandler i hvilken grav vi etterlever kravene til universell utforming av IKT. I den forbindelse går 

foretaket nå gjennom alle sine sider og undersider på nett, gjør tester på graden av universell 

utforming, og utfører nødvendige endringer. Dette omhandler for eksempel videoer, bilder, tabeller 

og bruk av overskriftsstiler. Gjennom å teste og gjøre endringer underveis sikrer vi at foretaket er i 

tråd med kravene, og at nettsidene er tilgjengelige for alle. Tilgjengelighetserklæringa vil bli publisert 

før fristen. 

 

6. Nettverkssamling for legemiddelinnkjøpsrådgivere – et viktig 

verktøy for kommende anbud 
I uke 2 gjennomførte Sykehusinnkjøp HF en todagers nettverkssamling for 

legemiddelinnkjøpsrådgivere fra sykehusapotek og helseforetak. Formålet med nettverkssamlingen 

var todelt. Dag en var primært for nye rådgivere hvor temaet var rolleforståelse og introduksjon til 

anskaffelsesregelverk. Dag to var viet til samhandling i anskaffelsene, inn- og utfasing av legemidler 

ifm. avtalebytter og hvilken rolle Sykehusinnkjøp HF og rådgiverne har ved oppfølgning av 

etterlevelse på terapianbudene. Det var første gang siden høsten 2021 at det var en fysisk samling. 

Tidspunktet var ikke tilfeldig, da arbeid med de store basisanbudene nå starter for fullt utover våren. 

Disse anskaffelsene vil kreve mye fra alle involverte i årene som kommer. 

 

7. Ny nasjonal avtale for pacemaker/ICD gir gevinst for 

helseforetakene 
Sykehusinnkjøp HF har gjennomført en ny nasjonal anskaffelse av pacemaker /ICD. Avtaleområdet 

har vært på nasjonalt nivå siden 2011 og dette var således den fjerde gangen det ble gjennomført en 

 
1 https://www.uutilsynet.no/veiledning/tilgjengelighetserklaering/1127 

https://www.uutilsynet.no/veiledning/tilgjengelighetserklaering/1127
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nasjonal anskaffelse. Avtaleområdet har en årlig omsetning på ca. 140 mill. kr. Den nye avtalen har 

ett gevinstpotensial på 17 mill. kr pr. år (12 %) sammenlignet med eksisterende avtale. Avtalen trer i 

kraft 1. februar 2023. 

 

8. Nye avtaleområder er samordnet i Helse Nord 
Sykehusinnkjøp HF har en strategi om økt samordning og divisjon nord har siden 2017 jobbet 

målbevisst for å øke regional samordning. Nå er ytterligere tre avtaleområder samordnet for første 

gang. Det er etablert regionale avtaler for Helse Nord innenfor områdene artroskopi 

forbruksmateriell, urologiske produkter og invasive trykksett. Anskaffelsene har gitt flere positive 

resultater, herunder økonomisk gevinst, økt standardisering og økt andel PVC-frie produkter. 

Dette betyr at andel regionale og flerregionale avtaler for Helse Nord utgjør 77 % av verdien på 

avtaleporteføljen betjent av Sykehusinnkjøp HF. 

 

9. Reviderte forvaltningsprosesser klar for gjennomgang og innspill i 

regionene 
Forvaltningsprosessene i Sykehusinnkjøp HF er nå revidert og har vært på en intern runde med 

innspill i Sykehusinnkjøp HF. Innspillene er implementert i de reviderte prosessene, og disse er nå 

klar for gjennomgang med for innkjøp og logistikk ressursene fra de regionale helseforetakene. I 

etterkant av denne gjennomgangen vil de reviderte forvaltningsprosessene bli oversendt for innspill 

fra regionene, før de endelig ferdigstilles og implementeres i Sykehusinnkjøp HF. 

 

10. Høring miljøkrav  
Sykehusinnkjøp HF har utformet et innspill til høring 22/01580-1 - forslag til endring av 

miljøbestemmelsene i anskaffelsesregelverket. Sykehusinnkjøp HF har sendt sitt innspill til de 

regionale helseforetakene. Høringen gjelder forslag til endring av forskrift om offentlige anskaffelser 

§ 7-9, forsyningsforskriften § 7- 9 og konsesjonskontraktforskriften § 7-6. Det ble særlig bedt om 

høringsinstansenes syn på hvilket av forslagene i kapittel 5 i loven som er best egnet til å fremme 

klima- og miljøhensyn i offentlige anskaffelser ut fra et kost-nytte perspektiv. Sykehusinnkjøp HF 

mener det er forslag nr. 2, hvor det legges opp til en fleksibilitet i å velge på hvilket trinn av 

anskaffelsesprosessen det er best egnet å inkludere miljøkrav eller kriterier. 

 

11. Rapport Etisk handel Norge  
Sykehusinnkjøp HF er omfattet av den nye åpenhetsloven som er gjeldende fra 1. juli 2022. Dette har 

også ført til at det blir en noe mer omfattende rapportering til Etisk handel Norge hvor 

Sykehusinnkjøp HF er medlem. Rapporteringen følger nå malen til bedriftsmedlemmer. Rapporten 

skal ferdigstilles innen 17. februar. Rapporten vil kunne benyttes som den obligatoriske redegjørelsen 

iht. åpenhetsloven og vil være offentlig tilgjengelig.  
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12. Revisjon fra Arkivverket – foreløpig rapport  
Foreløpig tilsynsrapport er mottatt fra Arkivverket. Muntlig redegjørelse i styremøte.  

 

13. Fagsamling med kundefokus i divisjon vest 
11.- 12. januar var divisjon vest samlet til fagsamling og «kick-off» for 2023. Hovedfokuset på 

samlingen var todelt. Den ene delen hadde et internt fokus med oppsummering fra året som gikk, 

læring fra gode interne case med presentasjoner fra medarbeiderne, og presisering av 

Sykehusinnkjøp HF sine satsingsområder i 2023. Den andre delen var viet kundeperspektivet og 

presentasjoner fra kunden. Kundestemmene fokuserte både på forventninger og opplevd leveranse 

fra Sykehusinnkjøp HF, og ga gjennom dette inspirasjon og læring til hvordan Sykehusinnkjøp HF 

ytterligere kan forbedre tjenestene fremover.  
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